

**AKHBAR : KOSMO**  
**MUKA SURAT : 21**  
**RUANGAN : RENCANA UTAMA**

**RENCANA UTAMA**

tersebut," terangnya.  
 Memetik laporan *Kosmo!* baru-baru ini, di Johor Bahru seorang kanak-kanak lelaki berusia dua tahun satu bulan telah meninggal dunia akibat jangkitan difteria pada 21 Februari lalu.  
 Menurut Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr. Noor Hisham Abdullah, kanak-kanak berkenaan tidak pernah menerima sebarang imunisasi sejak lahir.  
 Kanak-kanak tersebut telah dimasukkan ke Unit Rawatan Rapi (ICU) pediatrik untuk bantuan pernafasan serta rawatan antitoksin difteria.

**Wajib**

Malangnya, kanak-kanak berkenaan tidak dapat diselamatkan dan meninggal dunia dengan sebab difteria yang teruk dan kegagalan beberapa organ dalaman.

"Sebagai pengetahuan, ubat antitoksin amat mahal. Satu antitoksin sahaja sudah bernilai RM5,000 dan untuk kanak-kanak berumur dua atau tiga tahun mereka memerlukan tiga atau empat antitoksin.

"Ubat tersebut juga bukan sedia ada kerana penyakit tersebut hampir lenyap. Jadi tidak semua hospital mampu menyediakan ubat tersebut," ulas Masri.

Ahli Psikologi, Dr. Maria Chong Abdullah berkata, ibu bapa harus membuat kaji selidik tentang kebaikan vaksin berbanding mengambil keputusan membuta tuli dengan menentang pengambilan imunisasi berkenaan.

"Melalui pemerhatian dan komen saya bersama ibu bapa yang tidak mahu memvaksin anak-anak terutamanya di laman sosial, mereka ini daripada golongan bijak pandai, namun pengetahuan mereka mengenai sesuatu perkara itu terbatas dan terhad.

"Golongan ini lebih mudah percaya perkara yang ada kaitan dengan testimonial berbanding fakta saintifik.



**ANTIGEN** dalam vaksin berfungsi untuk merangsang sistem daya lawan tubuh bagi membentuk imuniti terhadap jangkitan penyakit khusus.

Mereka tidak berganjak langsung daripada pendirian mereka walaupun pakar-pakar perubatan telah berusaha bertungkus lumus memberi pelbagai penerangan saintifik tentang isu keselamatan penerimaan vaksin," jelasnya.



MARIA

Di Malaysia, Kedah merupakan negeri tertinggi yang mencatatkan penolakan vaksin dengan 139 kes dilaporkan berbanding 133 kes pada tahun sebelumnya.

Tambahnya, sehingga kini belum ada kajian yang sah mengatakan vaksin itu memudaratkan.

Katanya lagi, lihat sahaja mengapa Arab Saudi mewajibkan jemaah umrah dan haji mengambil vaksinasi.

"Anda mahu ke Tanah Suci, anda harus ambil vaksin. Masa ini, apa yang anda jawab? Kerana tiada pilihan. Ini bukan soalan pilihan, ini wajib. Anda wajib beri vaksin kepada anak anda.



**IBU BAPA** disarankan untuk mengikut jadual imunisasi yang telah ditetapkan Kementerian Kesihatan.

"Saya tahu anda sudah menerima vaksin, jadi kenapa tidak mahu anak anda turut sama menerimanya?" tegasnya.

Maria turut menambah, ibu bapa yang mendapati anak mereka sudah terlepas suntikan imunisasi dan vaksin mengikut jadual ditetapkan boleh pergi ke klinik bagi mendapatkan semula suntikan berkenaan.

Program keciciran imunisasi boleh didapati di mana-mana klinik kesihatan kerajaan secara percuma.

**INFO Vaksin**

- Di Malaysia, Program Imunisasi Kebangsaan diperkenalkan pada awal tahun 1950-an
- Perkhidmatan tersebut diberikan percuma di semua klinik kesihatan kerajaan untuk melindungi kanak-kanak daripada jangkitan berbahaya
- Antara penyakit berbahaya tersebut ialah hepatitis B, difteria, batuk kokol, influenza jenis B, campak, beguk, rubella, HPV dan JE
- Selain kanak-kanak, orang dewasa turut menerima suntikan vaksin seperti ibu mengandung, mereka yang akan melakukan perjalanan ke luar negara dan jika terdapat penyakit bermusim
- Sumber: Laman web rasmi Kementerian Kesihatan Malaysia



**JADUAL** imunisasi yang wajib diambil oleh bayi dan kanak-kanak di negara ini.